

引言 INTRODUCTION

In general, your actions verify your values. You do the things that you consider as important or necessary. There are many factors that may affect your decision-making. For example, social norms, expectations from others and even your mood. The bigger the decision, the more time it will take in your planning. I remember three young brothers in my home church in Hong Kong when I first became a Christian. They had an ambition to start a real estate business. Their goals were not only to sell existing apartments, but also to buy land and to develop it into future properties. They analyzed the market, devised business strategy and calculated risks. The wife of one man got impatient. She complained: “You guys talk too much. You have plenty of ideas, but there is no action!” Taking her opinion to hearts, the three brothers stepped forward by faith. They named their company Ideaction. Some seasoned experts teased at them that they would never get any business because they did not dress in pricy suits. However, some clients trusted them because of their business ethics. The three young men would not lie or play tricks under the table. They hoped to use their business to show that Biblical truths are practical in the real world. It is very easy to say that we love God inside the church walls. But do you do what the Bible says after you leave this place? Jesus closes the Sermon on the Mount with an analogy. Our life is like building a house. The outcome depends on the foundation we choose. Our works prove whether or not we trust Jesus’ words. Let us learn some spiritual principles based on this passage.

解釋 EXPLANATION

1. 誰都可能碰到挑戰 Challenges May Come to Anyone

First, challenges may come to anyone. Jesus uses the exact wordings to describe the conditions that impact the two houses: rain fell, floods came and winds blew. It does not matter whether you are young or old, rich or poor and smart or becoming smarter. Also, being God’s children will not spare us from the problems of the world. Show me a hand if you have been laid off from work, hospitalized for a severe illness, dumped by a former boyfriend or girlfriend and involved in a car crash. God loves us but He does not protect us in a shield. It is naïve to think that my life will be smooth-sailing if I accept Jesus today. There are many false teachers who preach that gospel. There are three problems. First, it is wrong. Second, it is false. Third, it is a lie. That theology is not based on the Bible. The traditional thinking of “good things come to good people” is not always true. Can you recall anyone in the Bible who suffered even though they were faithful to God? Joseph, Job and Paul, to name but a few. Even Lord Jesus who was sinless and innocent but went through great pain and shame to save us! God allowed them to suffer because there are some important lessons for them and us to learn. One possible lesson is to trust God more. Look at 1 Peter 1:6-7 – **6 In this you rejoice, though now for a little while, if necessary, you have been grieved by various trials, 7 so that the tested genuineness of your faith – more precious than gold that perishes though it is tested by fire – may be found to result in praise and glory and honor at the revelation of Jesus Christ.** In the preceding context, Peter assures us of the great glory we will receive when we see Jesus in heaven. However, there will be suffering before we get there. Peter tells us a few other facts in these two verses. First, those trials are brief. Unbearable as they

may appear, they are way shorter compared to eternity. Second, we will grieve. Loss of a loved one, our health or our properties can be painful. To cry, groan and sigh are natural reactions. Third, God has a purpose in those tough challenges. He wants us to grow in our faith. Peter describes it like a fire purifying gold. A craftsman turns up the heat and burns away the impurities in the ore. The result is a fine gold. Therefore, do not give up on your faith next time when you suffer. Instead, give in to the Lord and trust Him. God wants to increase our patience and obedience. Therefore, do not just focus on the here and now. Otherwise, you may grumble and lose hope. But focus on the goal. Fourth, Peter tells us the finish-line. There will be praise, glory and honor when Jesus returns. But for whom? Those recognitions are for us when we triumph by relying on God. At the same time, those praise, glory and honor are for Jesus who proves to be faithful even when we are in trials. Therefore, the Lord and us are like teammates who will stand on the podium and receive a trophy that we will share.

2. 困難測試我們的根基 Difficulties Test Our Foundation

Jesus tells us that challenges may come to anyone. Second, difficulties test our foundation. No one knows if both houses in Jesus' analogy can withstand a storm in normal days. Similarly, it is easy to believe in God when everything is working fine. We may not think that we need God when we have a good health, enough food in the pantry, and money in our savings account. All of a sudden a storm shakes our foundation. Where can you stand on when things get out of your control? Jesus praises the wise builder because he applies God's truths in daily life. What matters is not how much Bible knowledge you know, but how much you use. James 1:25 says: **But the one who looks into the perfect law, the law of liberty, and perseveres, being no hearer who forgets but a doer who acts, he will be blessed in his doing.** Those who hear God's Word but do not do accordingly are like people seeing something wrong about themselves in a mirror but do not correct it. I am sure you are not one of them. I do not see anyone with messy hair, lotion or shaving cream on your cheeks or food residues on your clothes. God reminds you certain things that need attention every time you open the Bible. Perhaps you need to be gentler when you interact with others, more content with what God gives you or spend more time serving others. You are blessed when you take actions and grow in those areas. The deeper you dig into God's Word, the more secure your foundation will be. Jesus uses seed germination as an illustration in the Parable of the Sower. He says in Matthew 13:20-21 – **20 "As for what was sown on rocky ground, this is the one who hears the word and immediately receives it with joy, 21 yet he has no root in himself, but endures for a while, and when tribulation or persecution arises on account of the word, immediately he falls away."** Seeds sown on rocky ground may not last long because the soil is too shallow. They are like people who hear the gospel and accept Jesus right away. God wants us to receive Him with a childlike faith. But we cannot remain as a child forever. New believers must further strengthen their roots into God's Word. If our theology is "God loves me and so He will bless me," then we will quickly stumble when difficulties come. Accepting Jesus is only the starting point of our faith journey. Knowing and following Jesus is a life-long pursuit. You need to keep reinforcing your spiritual foundation. Spending an hour here every Sunday is good. But you cannot just eat one spiritual meal in the whole week! You must also read the Bible on a daily basis. Let God's truth sink into your mind, much like pouring cement on the foundation of your house. Then you will stand firm next time when a storm of medical issue, relational issue or financial issue comes.

3. 根基是隱藏卻又關鍵 Foundation Is Hidden But Critical

Challenges may come to anyone and difficulties are the best tests for our foundation. Thirdly, a foundation is a hidden but critical part of a house. Suppose you plan to buy a house. First, you evaluate the space you need, how much you can afford and which areas you prefer to live. Then you compare the prices, sizes and locations of the houses in the market. You check the decors and the neighborhood when you go see those properties. But an experienced real estate agent will also look for signs of a problematic foundation. They can be cracks on the walls, a sagging floor or doors that are hard to open and close. When a storm comes, what is hidden will protect everything that is external. The same is true in a spiritual sense. King David talks about his foundation in Psalm 62:1-2 – **1 For God alone my soul waits in silence; from him comes my salvation. 2 He alone is my rock and my salvation, my fortress; I shall not be greatly shaken.** The word “salvation” here can also mean rescue. David was surrounded by enemies. They attacked him and slandered against him. David’s army and weapons could protect him to a certain extent. He also leaned on God. David describes God as his rock, deliverance and fortress. David says he will not be greatly shaken even though the storm is still roaring. Many people care too much about furnishing what is above ground but they pay little attention to their foundation. Have you seen news footage of houses collapsed on the river bank? More than likely, those are bigger and nicer houses. As the raging water erodes the soil, the foundation is weakened and eventually the buildings fall. The world defines success by what others can see. People seldom ask about your character and worldview. When a calamity hits, your foundation will exercise its function. Where can you find help when your expertise and assets cannot help anymore? The world is ever changing. There are always new ideas coming up. Many consultants will tell us to eat this and buy that, invest in this and follow that. Whom should we listen? Paul cautions us in Ephesians 4:13-14 – **13 Until we all attain to the unity of the faith and of the knowledge of the Son of God, to mature manhood, to the measure of the stature of the fullness of Christ, 14 so that we may no longer be children, tossed to and fro by the waves and carried about by every wind of doctrine, by human cunning, by craftiness in deceitful schemes.** Paul describes spiritual growth like the development of a child. Babies should not only grow big and tall, their mind must mature as well. That way, they will not be led astray by lies. Parents will teach little kids not to follow strangers. They should recall parents’ warning when bad guys come. In the same way, we must use the Bible to cross-check every opinion we hear. Any viewpoint not consistent with God’s Word must be considered with caution.

4. 鞏固根基是第一優先 First Priority Is Securing Foundation

Jesus urges us to build our house on a solid rock. It is because challenges may come at any time. Difficulties are the best tests for our foundation. It is a hidden but critical structure. Fourth, securing the foundation should be our first priority. It is wise to take early precautions before a storm comes. It will be too late to set the foundation after a house is built. Jesus asks the audience to follow His words if they believe that He is speaking the truths. For example, they should treat enemies with kindness, do good works not for others to see but for God to know, and serve God rather than serving money, etc. However, Jesus does not want us to treat Him as a consultant. He invites us to receive Him as our Lord. We must do so before it is too late. Hebrews 3:12-14 say this: **12 Take care, brothers, lest there be in any of you an evil, unbelieving heart, leading you to fall away from the living God. 13 But exhort one another every day, as long**

as it is called “today,” that none of you may be hardened by the deceitfulness of sin. 14 For we have come to share in Christ, if indeed we hold our original confidence firm to the end. The author warns his readers not to copy the failure of their ancestors. The Israelites witnessed God’s mighty power in Egypt and in the wilderness. But they still did not believe in Him. The writer tells his readers to encourage one another as long as there is a “today.” They should not harden their hearts toward God. Likewise, you must make a decision to accept Jesus soon. The apostle Paul says in 2 Corinthians 6:2 – ... **now is the day of salvation.** Receive Jesus today. Do not wait! For those who claim Jesus as your Lord, you must make up your mind today to follow Him. We must lay a strong foundation in Jesus early on. May I encourage our parents a little? You know how bad the world has become. We must mold and shape our kids when they still listen to us. We must help them make right choices. Proverbs 22:6 tells us: **Train up a child in the way he should go; even when he is old he will not depart from it.** My wife and I took our two boys to the church since they were babies. I did so not because I am a pastor but because I am a Christian parent. My wife and I try to set a godly example at home. We are surely far from perfect. We pray together before meals, before bedtime and when the boys have a big exam coming up. They know that the church is the only place we go to every Friday and Sunday. Once in a while they grumble that the lessons are not that interesting, their Christian friends are absent and other classmates are doing some fun activities. We encourage them to keep coming. They never have the latest gadgets, they do not have five extracurricular activities on the weekend, and they still cannot write their Chinese names. But those things are less important than knowing and following God. We help lay a spiritual foundation in their hearts. By God’s grace, my first son was saved at age 7 and the second one at 9. Our old boy is in college now. He has to make his own decisions. We pray for him often, hoping that he will continue to walk with the Lord.

結論 CONCLUSION

Our works prove whether or not we trust Jesus’ words. Those who hear and heed His instructions will be blessed. Let me conclude with a real story. I may disappoint those who look for a happy ending. But there is an important lesson in this sad ending we should pay attention to. On 4/14/1912 ocean-liner Titanic hit an iceberg and sank into the Atlantic Ocean. More than 1,500 passengers and crew members perished. It was once proudly claimed as the “unsinkable ship.” To this day, experts still debate about the reasons for the disaster. There were some possible factors. First, the radio-operator failed to recognize an iceberg warning message from another ship as urgent. Therefore, he did not relay the message to the captain. Second, there were only 20 lifeboats and each one could only carry 20 people. The rest of the people were freezing in the frigid water. Third, the builder tried to cut cost. The bolts that held the hull’s steel plates together were made of inferior metal. That might explain why the Titanic split into two pieces before it sank. Who could have predicted that there was an iceberg in the sea? The impact tested the strength of the structure. What was under the water was supposed to protect everything above the water. However, engineers and workmen failed to secure the foundation first. No one can foresee what tomorrow will be like. God has been calling people to come to Him since the Bible time. Do not delay, receive Him before it is too late!

引言 INTRODUCTION

一般來說，你的行動證明了你的價值觀。你會做你認為重要或必要的事情。有很多因素可能會影響你的決定。例如，社會風俗、別人的期望甚至是你的心情。越重大的決定，你越需花更多的時間來計劃。我記得當我剛成為基督徒時，我在香港的教會裡有三個年輕的弟兄。他們夢想創立房地產的生意。他們的目標不只是買賣房子，他們還打算購買土地並開發成未來的房產。他們分析市場、訂定策略並計算風險。其中一位弟兄的太太有點不耐煩。她抱怨道：「你們談了很久，也有很多想法，但卻毫無行動！」三位弟兄聽了她的意見。於是他們憑著信心向前邁出去。他們把公司命名為 **Ideaction**。一些老前輩嘲笑他們，說他們穿不起昂貴的西裝，所以肯定找不到生意。然而，有些客戶因為他們的商業道德而信任他們。這三個年輕人從不在撒謊，也不會走後門。他們希望利用自己的事業來證明聖經真理在現實世界中是管用的。我們很容易在教會裡面說自己愛神。但當你離開這個地方之後，你仍然會按照聖經所說的去做事嗎？耶穌用一個比喻來結束登山寶訓。我們的人生就像蓋房子。結果取決於我們選擇的根基。我們的行動證明我們是否相信耶穌的話。讓我們根據這段經文來學習一些屬靈原則。

解釋 EXPLANATION

1. 誰都可能碰到挑戰 Challenges May Come to Anyone

首先，誰都可能碰到挑戰。耶穌用相同的用詞來形容兩棟房子面對的情況：雨淋、水沖、風吹。無論你是年輕或年長、富有或貧窮、聰明或將會變得更聰明，你都會碰到挑戰。另外，作為神的兒女也不會使我們免於世上的問題。請你舉手表示一下：如果你曾經被解僱、因患病住院、被前男友或前女友拋棄、遭遇車禍。神愛我們，但祂不會把我們放在防護盾裡面。如果我今天接受耶穌，我的生活就會一帆風順，這種想法是太天真了。有許多假教師傳播這種福音。其中有三個問題。首先，那是錯誤的。其次，那是虛假的。第三，那是一個謊言。那種說法沒有聖經的根據。「好人有好報」的傳統觀念並不是完全正確的。你還記得有哪些聖經人物雖然對神忠心但卻仍然受苦嗎？約瑟、約伯和保羅，還有很多人。連主耶穌也是！祂無罪並且無辜，卻為了拯救我們而經歷了極大的痛苦和羞辱。神允許他們受苦，因為他們和我們都可以學到一些重要的功課。一個可能的信息是要更加信靠神。請看彼得前書 1:6-7 – **6 因此，你們是大有喜樂；但如今，在百般的試煉中暫時憂愁，7 叫你們的信心既被試驗，就比那被火試驗仍然能壞的金子更顯寶貴，可以在耶穌基督顯現的時候得著稱讚、榮耀、尊貴。**彼得在上文向我們保證，當我們在天上看到

耶穌時，我們將會得到極大的榮耀。然而，在我們到達那裡之前，將會有苦難。彼得在這兩節經文中也告訴我們一些其他事實。首先，這些試煉很短暫。儘管它們看起來令人難以忍受，但與永恆相比，它們實在非常短暫。第二，我們會憂愁。失去親人、健康或財物都會令人痛苦。哭泣、呻吟和嘆息都是自然反應。第三，神在這些艱難的挑戰中有祂的美意。祂希望我們的信心成長。彼得描述為鍛鍊金子。工匠用火燒掉礦物中的雜質，結果將是純金。因此，下次當你受苦時，不要放棄你的信仰。乃要把自己交託給主並信靠祂。神希望增加我們的忍耐和對祂的順服。因此，不要只專注於目前的光景。否則，你可能會抱怨並失去盼望。你要專注於目標。第四，彼得告訴我們終點線。當耶穌再來時，將會有稱讚、榮耀和尊貴。但是要給誰呢？當我們依靠神得勝時，我們將會得到這些認可。同時，這些稱讚、榮耀和尊貴也是歸給耶穌的。就算我們在試煉中，耶穌也證明祂是信實的。因此，主和我們就像隊友一樣，我們站在頒獎台上，一同分享獎座。

2. 困難測試我們的根基 Difficulties Test Our Foundation

耶穌告訴我們，誰都可能碰到挑戰。第二，困難測試我們的根基。在平常的日子，沒有人知道耶穌的比喻中的兩棟房子是否能經得起風暴。同樣，當一切都順利時，我們很容易相信神。當我們身體健康、儲藏室裡有足夠的食物、銀行帳戶裡有錢時，我們可能不覺得自己需要神。忽然間，一場暴風雨動搖我們的根基。當事情超出你的掌控時，你能站在哪裡？耶穌讚賞有智慧的工人，因為他把神的真理應用在日常生活中。重要的不是你多少聖經知識，而是你運用了多少。雅各書 1:25 說：惟有詳細察看那全備，使人自由之律法的，並且時常如此，這人既不是聽了就忘，乃是實在行出來，就在他所行的事上必然得福。那些聽到神的話語卻不照著去做的人，就像人們在鏡子裡看到自己的問題卻不去糾正一樣。我相信你不是那樣的人。我看不到任何人頭髮凌亂，臉上沾有乳液或刮鬍膏，衣服上有食物殘渣。每次打開聖經時，神都會提醒你一些需要注意的事。也許你與別人相處時需要更溫柔，對於神賜給你的東西知足，或花更多的時間服事人們。當你採取行動並在那些地方成長時，你就會得到祝福。你越深入地探討神的話語時，你的根基就越穩固。耶穌在撒種的比喻中以種子的發芽作形容。祂在馬太福音 13:20-21 說：20 「撒在石頭地上的，就是人聽了道，當下歡喜領受，21 只因心裡沒有根，不過是暫時的，及至為道遭了患難，或是受了逼迫，立刻就跌倒了。」撒在石頭地上的種子可能活不了很久，因為土壤太淺。它們就像聽到福音並立即接受耶穌的人一樣。神希望我們以孩子般單純的信心接受祂。但我們不能永遠停留在孩童的狀態。剛信主的人必須不斷地在神的話語中紮根。如果我們的觀念是「神愛我，所以祂會一直祝福我」，那麼當困難來臨時，我們就會很容易跌倒。接受耶穌只是我們信仰旅程的起步點。認識耶穌並跟隨祂是一生的追求。你需要不斷鞏固你的屬靈根基。每個主日來這裡一個小時聚會很好。但是你不能一週只吃一頓靈糧！你也必須每天閱讀

聖經，讓神的真理深入你的腦子，就像在你房子的根基上灌水泥一樣。這樣，下次當你碰到健康問題、人際關係問題或財務問題時，你的信心就會堅定不移。

3. 根基是隱藏卻又關鍵 Foundation Is Hidden But Critical

誰都可能碰到挑戰，而且困難是對根基最好的測試。第三，根基是隱藏卻又關鍵的部分。假設你打算買房子。首先，你評估你需要的空間、衡量你的預算費用以及選擇你喜歡居住的區域。然後你比較市場上不同房屋的價格、面積和位置。當你去看房子時，你會注意房子的裝飾和附近的社區。但經驗豐富的房地產經紀人也會看看地基有沒有問題的跡象。它們可能是牆壁上的裂縫、地板下降或是房門難以開關。當暴風雨來臨時，隱藏的根基會保護地面上的一切。在屬靈意義上也是如此。大衛王在詩篇 62:1-2 中談到了他的根基：**1 我的心默默無聲，專等候神；我的救恩是從他而來。2 惟獨他是我的磐石，我的拯救；他是我的高臺，我必不很動搖。**這裡的「救恩」也有拯救的意思。大衛被敵人包圍，他們攻擊他並毀謗他。大衛的軍隊和武器可以在一定程度上保護他。他同時也投靠神。大衛形容神為他的磐石、拯救和堡壘。大衛說，就算暴風雨仍在咆哮，他也不會受到太大的震動。許多人把重心放在地上的裝飾，很少人注意他們的根基。你看過河岸邊房屋倒塌的新聞嗎？那些房子一般都是比較大和豪華的。隨著洶湧的水侵蝕土壤，根基變得脆弱，最終房子便倒塌了。世界用看得見的東西來定義成功。人們很少會注意你的品格和價值觀。當災難來臨時，你的根基就會發揮作用。當你的專業知識和資源都不管用時，你到哪裡尋求幫助？世界在不斷變化。總是有新的想法出現。許多顧問會建議我們吃這個買那個，投資這個然後跟著那個方法。我們該聽誰的？保羅在以弗所書 4:13-14 中提醒我們：**13 直等到我們眾人在真道上同歸於一，認識神的兒子，得以長大成人，滿有基督長成的身量，14 使我們不再作小孩子，中了人的詭計和欺騙的法術，被一切異教之風搖動，飄來飄去，就隨從各樣的異端。**保羅把靈命的成長形容為小孩的成長。嬰孩不應該只是長得高大，他們的心智也必須成熟。這樣，他們就不會被謊言欺騙。父母會教導小孩子不要跟隨陌生人。當壞人靠近時，小孩應該想起父母的警告。同樣，我們必須用聖經來核對我們聽到的任何觀點。任何與神的話語不相符的說法都必須謹慎考慮。

4. 鞏固根基是第一優先 First Priority Is Securing Foundation

耶穌敦促我們把房子建造在堅固的磐石上。因為挑戰隨時都可能來臨。困難是對我們根基最好的測試。根基是隱藏卻又關鍵的結構。第四，鞏固根基應該是人生的第一優先。在暴風雨來臨之前儘早採取預防措施是有智慧的。房子蓋好了再去弄根基就太遲了。耶穌要求聽眾如果相信祂說的是真理就應該跟著去做。例如，他們應該以恩慈對待敵人，善事不是做給人看而是為了讓神記念，並且去事奉神而不是事奉金錢等等。然而，耶穌不希望我們把祂當作顧問。祂邀請我們接受祂成為我們生命

的主。我們必須趁早作決定，以免為時已晚。希伯來書 3:12-14 如此說：12 弟兄們，你們要謹慎，免得你們中間或有人存著不信的惡心，把永生神離棄了。13 總要趁著還有今日，天天彼此相勸，免得你們中間有人被罪迷惑，心裡就剛硬了。14 我們若將起初確實的信心堅持到底，就在基督裡有分了。作者告誡讀者不要效法祖先的失敗。以色列人在埃及和曠野看到神的大能，但他們仍然不相信祂。作者告訴讀者，趁著還有「今天」就應該互相勉勵。他們不應該對神硬起心來。同樣，你必須趕快決定接受耶穌。使徒保羅在哥林多後書 6:2 中說：...現在正是拯救的日子。今天就接受耶穌吧。不要等！對於那些宣稱耶穌是你的主的人來說，你今天必須下定決心跟隨祂。我們必須儘早在耶穌裡打下堅固的根基。我願意和中間的家長們互相勉勵。你知道這個世界已經變得有多糟糕。當我們的孩子仍然聽勸之時，我們必須塑造他們。我們必須幫助他們做出正確的選擇。箴言 22:6 告訴我們：教養孩童，使他走當行的道，就是到老他也不偏離。我和太太從兩個兒子還是嬰兒的時候就帶他們去教會。我這樣做不是因為我是牧師，而是因為我是個基督徒的父親。我和太太努力在家中樹立敬虔的榜樣。我們肯定是遠非完美。我們在飯前、睡前以及孩子們在考試前一起禱告。他們知道教會是我們每個週五和週日唯一去的地方。有時他們會抱怨聖經學習缺乏趣味，他們的基督徒朋友缺席，而其他同學有別的好玩活動。我們鼓勵他們繼續來。他們從來沒有最新的電子產品，他們在週末沒有參加五項課外活動，他們連自己的中文名字都不會寫。但這些事情不比認識和跟隨神更重要。我們幫助他們在心中奠定屬靈的根基。靠著神的恩典，我們的大兒子在 7 歲時得救，老二在 9 歲時得救。我們的大兒子正在讀大學，他必須自己做出各樣決定。我們常常為他禱告，希望他繼續與主同行。

結論 CONCLUSION

我們的行動證明我們是否相信耶穌的話。那些聽到並聽從祂指示的人是有福的。讓我以一個真實的故事來作結束。如果你期望這個故事有一個完滿的結局，你會感到失望。但這個悲劇有一個重要的教訓值得我們注意。1912 年 4 月 14 日，郵輪鐵達尼號撞到冰山並沉入大西洋。超過 1,500 名乘客和工作人員喪生。它曾經被號稱是「不會沉沒的船」。直到今天，專家們仍在爭論這場災難的起因。有一些可能的因素。首先，無線電操作員沒有把另一艘船發出的冰山警告訊息視為緊急。因此，他沒有將消息轉達給隊長。其次，船上只有 20 艘救生艇，每艘只能載 20 人。其餘人就在冰冷的海水中被凍僵了。第三，建造商偷工減料。用作固定船的鋼板的螺絲是由品質比較低的金屬製成的。這也許可以解釋為什麼鐵達尼號在沉沒之前分裂成兩個部分。誰能預料到海洋的中間會有一座冰山？衝擊測試結構是否堅固。水面以下的部份應該是用來保護水面上的一切。然而，工程師和工人沒有預先打好根基。沒有人能預料明天會如何。自聖經時代以來，神就一直在呼召人歸向祂。不要拖延，趕快接受祂！